

朝陽科技大學 094學年度第2學期教學大綱
Young Children Literature 幼兒文學

當期課號	8011	Course Number	8011
授課教師	陳蕙如	Instructor	CHEN,I JU
中文課名	幼兒文學	Course Name	Young Children Literature
開課單位	師資培育中心(幼教學程)二A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程內容包含兩大部分：(一)介紹幼兒語文發展的階段與特徵；(二)結合幼兒文學之理論與實務，進行教材與教法之活動設計；課程目的在增進學生於幼兒語文發展之瞭解及學習活動設計之專業能力，並期運用於實際教學。	Objectives	The course includes (1) the introduction of children's language development and (2) design of activity related children's literature. The purpose of this course is to improve student's understanding in children's language development and their ability in designing related activities.
教材	鄭瑞菁(2002)：幼兒文學。臺北：心理。 杜淑貞(1994)：兒童文學析論(上冊)。臺北：五南。 林文寶等著(1994)：兒童文學。臺北：國立空中大學。 林良(2000)：淺語的藝術。臺北：國語日報。 黃郁僕(2002)：幼兒文學概論。臺北：光佑。	Teaching Materials	
成績評量方式	1.東西方幼兒文學相關文獻或網站資源分享與介紹(小組)30% 2.期中個人幼兒文學讀後心得紀錄表&推薦書單 30% 3.期末報告-個人介紹幼兒文學及插圖繪圖的創作家40%	Grading	1.Culture Comparative of Children Literature(Group) 30% 2.Midterm report-Reaction and Children Books 30% 3.Final report-Children Literature Composer or Author 40%
教師網頁	-		
教學內容	探討幼兒文學課程的發展與文學閱讀技巧、策略與方式並且運用文學閱讀、文學課程的技巧及運用於不同型態的文學課程模式、討論與讀者反應理論。	Syllabus	We will look at basic elements of structure, thematic patterns, conventions of genre, and at the social influence of various authors and texts. We will also discuss the presentation of this literature to children. It is my purpose and the aim of this class to familiarize you with some of the fundamental works, concepts and controversies of children's literature.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。